

4 1 s t O S L E R L E C T U R E S H I P
4 1 e C O N F É R E N C E O S L E R

SPONSORED BY THE DEPARTMENT OF SOCIAL STUDIES OF MEDICINE



WEDNESDAY
November 7, 2018
6:00 p.m.

LE MERCREDI
7 Novembre 2018
18 H

CHARLES F. MARTIN
AMPHITHEATRE
McIntyre Medical
Sciences Building
Room 504

AMPHITHÉÂTRE
CHARLES F. MARTIN
Pavillon des sciences
médicales McIntyre
Salle 504

The public is cordially
invited. For further
information, call
514-398-6033.

Le public est cordialement
invité. Pour obtenir de plus
amples renseignements,
composez le 514 398-6033.

[www.mcgill.ca/ssom/
upcoming-events](http://www.mcgill.ca/ssom/upcoming-events)

100 YEARS OF CANNABIS: A JOURNEY from William Osler to the MODERN era

Dr. Mark A. Ware

Chief Medical Officer, Canopy Growth Corporation,
Associate Professor in Anesthesia and Family Medicine, McGill University

Médecin en chef, Canopy Growth Corporation,
Professeur agrégé d'anesthésie et de médecine de famille, Université McGill

The last century has witnessed a radical transformation in society's perceptions of the herb *Cannabis sativa*. Scientific research and political initiatives that would have been unthinkable two decades ago have identified the substance's mechanisms of action as well as its medical benefits and risks. Yet even as Canada enters a new era of non-medical use, cannabis continues to spark polarizing, incendiary debate. This talk explores the journey from plant to policy, and the enduring controversies that challenge the expansion of cannabis research today.

Au cours du dernier siècle, la perception sociale de la plante *Cannabis sativa* a été radicalement transformée. Des recherches scientifiques et des initiatives politiques impensables encore il y a 20 ans ont permis d'élucider les mécanismes d'action, les bienfaits et les risques du cannabis. Malgré tout, à l'amorce d'une nouvelle ère d'utilisation non médicale de cette substance au Canada, ce sujet demeure très controversé et continue de susciter de vifs débats. Cette conférence vise à explorer la trajectoire allant de la plante aux politiques publiques, et à explorer les débats et controverses qui limitent encore aujourd'hui le développement de la recherche sur le cannabis.



McGill

Faculty of
Medicine
Social Studies
of Medicine

Faculté de
médecine
Sciences sociales
en médecine